
Antsla Vallavolikogu istungi

P R O T O K O L L

Antsla 15. juuni 2021 nr 6

Algus kell 15.00, lõpp kell 19.30

Istungi juhataja: volikogu esimees Merike Prätz
Protokollija: volikogu sekretär-registripidaja Helle Savi
Osa võttis 15 volikogu liiget (registreerimisleht lisatud protokollile)
Istungil ei osalenud Veiko Haugas ja Airi Hallik-Konnula
15.10 saabus volikogu liige Lehar Neve
15.20 saabus volikogu liige Üllar Salumets

Kutsututest osalesid: vallavanem Avo Kirsbaum, vallasekretär Kersti Käis, maa- ja planeeringute 
spetsialist Ester Hommik, keskkonnaspetsialist Liana Neeve ja arenguspetsialist Kalev Joab.

Merike Prätz: Päevakorra osas on kolm muudatust:
päevakorrapunktide 9, 10 ja 11 ettekandjaks ei ole majandusnõunik Rain Ruusa, vaid vallavanem 
Avo Kirsbaum, kuna majandusnõunik on puhkusel.

Kalle Nurk: Teen ettepaneku viia päevakorrapunkti 13 muudatus, kuna selles päevakorrapunktis ei 
ole märgitud kaasettekandjaid. Volikogu liikmete arvu arutati nii eelarve- ja majanduskomisjonis, 
kui ka arengu- ja planeerimiskomisjonis. Teen ettepaneku jätta välja arutelust volikogu liikmete 
arvu määramine ja arutada ainult valimisringkonna moodustamist.

Merike Prätz: Nimetatud eelnõu edastati arutamiseks kolmele erinevale komisjonile. Eeldusel, et 
sellel eelnõul on kolm kaasettekandjat, tõesti kaasettekandjaid märgitud ei ole. Istungi juhataja 
võib anda komisjonide esimeestele sõna ja seda ma ka teen selle päevakorrapunkti arutelu juures.
Kuna tegemist on ühe eelnõuga, siis ei saa me arutada ainult eelnõu ühte osa. Saame arutata 
eelnõud tervikvikuna või selle päevakorrapunkti päevakorrast välja hääletada. 

Toimus arutelu.

Volikogu esimees pani hääletusele ettepaneku, jätta päevakorrast välja päevakorrapunkt 13 
„Volikogu liikmete arvu määramine ja valimisringkonna moodustamine”.
Poolt hääli ei olnud, vastu hääletas 13 volikogu liiget, erapooletuid ei olnud.

Päevakorrapunkt 13 jäi päevakorda.

Volikogu esimees Merike Prätz pani hääletusele volikogu liikmetele saadetud 16. punktilise 
päevakorra.
Poolt hääletas 13 kohal olnud volikogu liiget.



Päevakord:

1. Arengukava ja eelarvestrateegia koostamise, menetlemise ja muutmise kord
Ettekandja: Kalev Joab, arenguspetsialist
Kaasettekandja: Jarek Jõela, arengu- ja planeerimiskomisjoni esimees

2. Antsla valla heakorraeeskiri
Ettekandja: Liana Neeve, keskkonnaspetsialist
Kaasettekandja: Jarek Jõela, arengu- ja planeerimiskomisjoni esimees

3. Kalmistute kasutamise eeskiri
Ettekandja: Liana Neeve, keskkonnaspetsialist
Kaasettekandja: Jarek Jõela, arengu- ja planeerimiskomisjoni esimees

4. Antsla valla raamatukogude kasutamise eeskiri
Ettekandja: Kersti Käis, vallasekretär
Kaasettekandja: Margus Klaar, haridus- ja kultuurikomisjoni esimees

5. Antsla valla 2020. aasta  konsolideeritud majandusaasta aruande kinnitamine
Ettekandja: Eve Sikk, pearaamatupidaja
Kaasettekandja: Raivo Vallner, revisjonikomisjoni esimees
Kaasettekandja: Merike Prätz, eelarve- ja majanduskomisjoni esimees

6. Antsla valla 2021. aasta I lisaeelarve
Ettekandja: Eve Sikk, pearaamatupidaja
Kaasettekandja: Merike Prätz, eelarve- ja majanduskomisjoni esimees

7. Vallavara kasutusse andmine enampakkumise korras (Maratinurga)
Ettekandja: Avo Kirsbaum, vallavanem
Kaasettekandja: Merike Prätz, eelarve- ja majanduskomisjoni esimees

8. Nõusolek valla omandis oleva kinnisasja sihtotstarbe muutmiseks ja hoonestusõiguse seadmise 
menetluse algatamiseks (Seedermänni)
Ettekandja: Ester Hommik, maa- ja planeeringute spetsialist
Kaasettekandja: Merike Prätz, eelarve- ja majanduskomisjoni esimees

9. Vallavara otsustuskorras võõrandamine (Suure-Garaaži)
Ettekandja: Avo Kirsbaum, vallavanem
Kaasettekandja: Merike Prätz, eelarve- ja majanduskomisjoni esimees

10. Vallavara võõrandamine enampakkumise korras
Ettekandja: Ettekandja: Avo Kirsbaum, vallavanem
Kaasettekandja: Merike Prätz, eelarve- ja majanduskomisjoni esimees

11. Vallavara otsustuskorras võõrandamine (Puurkaevu kinnistu)
Ettekandja: Ettekandja: Avo Kirsbaum, vallavanem
Kaasettekandja: Merike Prätz, eelarve- ja majanduskomisjoni esimees

12. Revisjonikomisjoni otsuse kinnitamine
Ettekandja: Raivo Vallner, revisjonikomisjoni esimees



13. Volikogu liikmete arvu määramine ja valimisringkonna moodustamine
Ettekandja: Kersti Käis, vallasekretär

14. Antsla Valla Valimiskomisjoni liikmete nimetamine
Ettekandja: Kersti Käis, vallasekretär

15. Arupärimisele vastamine
Ettekandja: Avo Kirsbaum, vallavanem

16. Informatsioon

Kuna 1. päevakorrapunkti ettekandja ei olnud saabunud, võeti esimesena arutusele 2. 
päevakorrapunkt

2. Antsla valla heakorraeeskiri

Ettekandega esines keskkonnaspetsialist Liana Neeve.
Määrus kehtestatakse kohaliku omavalitsuse korralduse seaduse § 22 lõike 1 punkti 361 alusel, 
mille järgi kehtestab kohaliku omavalitsuse territooriumil heakorraeeskirja volikogu. 
Heakorraeeskirja uuendamise tingis vajadus ajakohastada Antsla valla varasemalt kehtinud 
õigusakte, et need oleks kooskõlas seadustega. Heakorraeeskiri on varasemalt olnud „Antsla valla 
heakorra ja kaevetööde eeskirja” osa. Eeskirjade uuendamisel on heakorraeeskiri koostatud 
lihtsuse ja info leitavuse huvides eraldiseisva eeskirjana. 

Võrreldes varem kehtinud heakorraeeskirjaga on uus eeskiri koostatud lähtudes praktilistest ja 
keskkonnahoidlikest aspektidest.
Tegemist on Antsla valla heakorraeeskirja uuendamisega. Hetkel kehtiv heakorra eeskiri on kehtiv 
aastast 2002. 

Antud määrusega tunnistatakse kehtetuks Antsla Vallavolikogu 24.09.2002 määrus nr 23 „Antsla 
valla heakorra ja kaevetööde eeskiri” punktid 1 - 23, Urvaste Vallavolikogu 09.10.2002 määrus nr 
12 „Urvaste valla heakorra ja kaevetööde eeskirja kehtestamine”, Antsla Vallavolikogu 13.12.2005
määrus nr 17 „Koormise kehtestamine Antsla valla heakorra eeskirja täitmiseks”.

Kaasettekandja Jarek Jõela: Arengu- ja planeerimiskomisjoni koosolekul määruse eelnõud arutati. 
Sisulisi parandusi või ettepanekuid ei tehtud. Natuke muudeti sõnastust, et lause oleks 
arusaadavam ja üheselt mõistetav. 
Komisjoni liikmed kiitsid määruse eelnõu heaks ja suunasid volikokku.

Kalle Nurk: Need parandused ja muudatused mis tehti, kus neid näha saab?
Jarek Jõela: Neid saab näha, kui arengu- ja planeerimiskomisjoni protokoll valmis saab.

Kaia Pruuli: Küsimus § 5 punkti 12 kohta „kinnistu omanik on kohustatud romusõidukid üle 
andma tootja või tootja esindaja määratud kogumiskohta, lammutuskotta või vanametalli 
kogumiskohta”. Kas vald on juba teinud ettekirjutusi?
Liana Neeve: Kui on romusõiduk jäetud kusagile vedelema, siis oleme politsei abil omaniku üles 
otsinud ja edasi toimetab politsei.



15.20 saabus volikogu liige Üllar Salumets.

Aivo Värton: § 6 lõike 2 punkti 6 kohaselt on keelatud avalikus kohas sõiduteelt kõnniteele lund 
lükata. Kui selle eeskirja vastu võtame, kas saadate selle ka Maanteeametile?
Liana Neeve: See on hea mõte, kuna ennem tehakse kõnniteed puhtaks ja siis tuleb Maanteeamet 
sõiduteid hooldama ning lumi satub uuesti kõnniteele. 
Kalle Nurk: Mida olete siiani sellises olukorras teinud?
Liana Neeve: Oleme suuliselt autojuhi tähelepanu sellele olukorrale juhtinud. Sõltub autojuhist, 
kes seda tööd teeb. 

K.-Oudekki Loone: § 5 lõige 1 punkt 5 kohaselt on kinnistu omanikul kohustus kõrvaldada 
ehitiselt illegaalne grafiti ning omavoliliselt paigaldatud kuulutused, teated, reklaamid jms. Kuidas
illegaalne grafiti on määratletud? Kui see mulle meeldib kas võin selle oma maja seinale jätta või 
on vajalik omavalitsuse luba?
Liana Neeve: Mõeldud on linnamööblile kantud kirjutisi, joonistusi. Tegemist avaliku ruumiga. 

Toimus arutelu § 2 punkti 6 termini üle.
Parandati § 2 lõike 6 sõnastust: „Illegaalne grafiti - vara omaniku või Antsla Vallavalitsuse 
kirjaliku loata ehitistele ja linnamööblile kantud kirjutised, joonistused ja kritseldused”.

Kaia Pruuli: § 6 lõike 2 punkti 11 kohaselt on kinnistul ja kinnistuga piirneval alal on keelatud  
hoida kütte-, ehitus- või muud materjali väljaspool kinnistu piiri. Erandkorras on lubatud kütte-, 
ehitus- või muud materjali avalikku kohta maha laadida tingimusel, et see teisaldatakse ja 
territoorium heakorrastatakse 24 tunni jooksul ning sellega ei takistata liiklust ega ohustata inimesi
või vara. Pikemaks ajaks tohib kütte-, ehitus- või muud materjali avalikku kohta ladustada 
vallavalitsuse nõusolekul. 
Kas vallavalitsusel on õigus küsida, kaua materjal seal seisab ja mida tegema hakatakse?
Liana Neeve: Kui tuuakse suur kogus ehitusmaterjali, mis viitab ehitustegevusele, siis vallal on 
õigus teada, kas ehitusluba on olemas.

Kalle Nurk: Termin „romusõiduk” - liiklusvahend, mis välimusega rikub ümbruskonna esteetilist 
väljanägemist ja võib olla keskkonnaohtlik. Ülejäänud variandid on välistatud, nt liiklusele ohtlik 
sõiduk. Mida on mõeldud keskkonnaohtlik all?
Liana Neeve: Keskkonnaohtlik on sõiduk siis, kui nt õli või autokütus lekib. Liiklusele ohtlike 
autode kohta on teised seadused.

Volikogu liikmetel rohkem küsimusi ei olnud. 

Volikogu esimees pani hääletusele määruse eelnõu „Antsla valla heakorraeeskiri”.
Poolt hääletas 14 volikogu liiget, vastu hääli ja erapooletuid ei olnud. 

Otsustati: Vastu võtta määruse eelnõu „Antsla valla heakorraeeskiri” määrusena 
nr 26.

15.10 saabus volikogu liige Lehar Neve

1. Arengukava ja eelarvestrateegia koostamise, menetlemise ja muutmise kord

Ettekandega esines arenguspetsialist Kalev Joab.
Arengukava ja eelarvestrateegia koostamise ja menetlemise korda on vallavalitsuse istungil mitu 
korda arutatud ja täiendatud. Peale heaks kiitmist suunati kord arengu- ja planeerimiskomisjoni. 



Käesoleva määruse eelnõu koostamisel on lähtutud kehtivast korrast ja Antsla vallas välja 
kujunenud tavast arengukava ja eelarvestrateegia koostamisel.
Määrus sätestab arengukava, eelarvestrateegia, hallatavate asutuste arengukava ja täiendava 
arengukava eelnõu koostamist ja menetlemist.
Valla arengukava ja eelarvestrateegia on sarnaselt tänasega iseseisvad dokumendid, mis koosatakse
ja menetletakse samaaegselt, kuid kehtestatakse eraldi õigusaktiga.
Arengukava koostamisel ja muutmisel on olulisemaks erinevuseks see, et arengukava koostatakse 
uues sõnastuses ning vajadusel uusi eesmärke püstitades ja nende saavutamiseks vajalikke tegevusi
genereerides kohalike omavalitsuste valimiste järgselt. Arengukava koostamisel on üheks 
tegevuseks arenguseminari korraldamine. 
Arengukava muutmisel, mida tehakse iga-aastaselt, arenguseminari ei korraldata. Vajalik sisend 
(ka kaasamine) saadakse andmekorje käigus (nt läbi google vormide). 
Tegevuste elluviimiseks arengukava koostamisel ja muutmisel moodustatakse vallavalitsuse 
korraldusega arengukava töörühm.
Käesolev määrus sätestab ka selle, millised on täiendavad arengukavad ja kuidas toimub nende 
koostamine ja menetlemine. Sama kehtib hallatavate asutuste arengukavade kohta. Täiendava 
arengukava koostamise vajadus peab tulenema valla arengukavast. Kui valla arengukavas pole 
viidet mõne konkreetse valdkonna või valla mõne piirkonna arengukava koostamisele, pole 
vajadust nimetatud arengukava koostada.
Määrusega tunnistatakse kehtetuks Antsla Vallavolikogu 21. mai 2013. a määrus nr 9 „Arengukava
ja eelarvestrateegia koostamise korra kehtestamine”.  

Kaasettekandja Jarek Jõela: Arengu- ja planeerimiskomisjoni koosolekul määruse eelnõud arutati. 
Esitati küsimusi allasutuste arengukavade esitamise tähtaegade kohta. 
Hallatava asutuse arengukava uuendatakse vajadusel vähemalt kord aastas ja esitatakse hiljemalt 
30. aprilliks, et need jõutakse lisadena valla arengukavale lisada. 
Volikogu liige Kalle Nurk avaldas arvamust, et vallavalitsus peaks koostama igale külale 
arengukava. Arenguspetsialist ütles, et tavaelus sellist asja ei kujune, et omavalitsus hakkab 
koostama külade arengukava. Peale arutelu jäi kõlama arvamus, et kui küla elanikud soovivad 
arengukava teha, siis nad võivad seda teha ja vallavalitsuse töötaja on nõus neid igatpidi aitama. 
Komisjoni liikmed toetasid määruse eelnõu esitamist volikokku.

Volikogu liikmetel rohkem küsimusi ei olnud. 

Volikogu esimees pani hääletusele määruse eelnõu „Arengukava ja eelarvestrateegia koostamise, 
menetlemise ja muutmise kord”.
Poolt hääletas 15 volikogu liiget, vastu hääli ja erapooletuid ei olnud. 

Otsustati: Vastu võtta määruse eelnõu „Arengukava ja eelarvestrateegia koostamise, menetlemise 
ja muutmise kord” määrusena nr 25.

3. Kalmistute kasutamise eeskiri

Ettekandega esines keskkonnaspetsialist Liana Neeve.
Määrus kehtestatakse kohaliku omavalitsuse korralduse seaduse § 22 lg 1 p 37 ja kalmistuseaduse 
§ 7 lg 1 ja 3 alusel, mille järgi kehtestab kalmistute kasutamise eeskirja kohaliku omavalitsuse 
volikogu.
Kalmistute kasutamise eeskirja uuendamise tingis vajadus ajakohastada Antsla valla varasemalt 
kehtinud õigusakte, et need oleks kooskõlas seadustega. Kalmistute kasutamise kord on varasemalt
olnud „Antsla valla heakorra ja kaevetööde eeskirja osa”. Eeskirjade uuendamisel on kalmistute 
eeskiri koostatud lihtsuse ja info leitavuse huvides eraldiseisva eeskirjana. 



Uues kalmistute kasutamine eeskirjas on käsitletud kasutuslepingute sõlmimist ning kasutajata 
hauaplatside arvelevõtmist, mida varasemas eeskirjas ei käsitletud. 
Eeskiri käsitleb Antsla valla omandis olevaid kalmistuid (Antsla kalmistu, Kaika kalmistu ja 
Kraavi kalmistu). Urvaste kalmistu on koguduse hallata.
Antud määrusega tunnistatakse kehtetuks Antsla Vallavolikogu 24.09.2002  määruse nr 23 „Antsla
valla heakorra ja kaevetööde eeskiri” III peatükk „Kalmistute kasutamine ja heakord”.

Kaasettekandja Jarek Jõela: Arengu- ja planeerimiskomisjoni koosolekul määruse eelnõud arutati. 
Kahest olulisemast muudatusest räägiti. 
Komisjoni liikmete ettepanek oli, suunata määruse eelnõu volikokku. 

Lea Jõevere: Kui hauaplats antakse uuele kasutajale. Mis saab vanadest hauatähistest/rajatistest? 
Kas on koht olemas, kuhu need pannakse? Või arutatakse seda siis, kui olukord käes?
Liana Neeve: Arutatakse siis, kui tekib olukord need kusagile ära paigutada. 

Aivo Värton: Kas vallas on koht olemas, kuhu lemmikloomi matta? Kas on seadistatud?
Liana Neeve: Kuna Antsla vald on eramajade/kinnistute piirkond, ei ole veel lemmiklooma 
matmise osas meie käest küsimas käidud. Kortermajade elanike jaoks on see ilmselt probleem.
Selle teemaga tuleb hakata tegelema.  

Kaia Pruuli: Kas praegu ei ole veel hauaplatsi kasutuslepinguid sõlmitud?
Liana Neeve: Siiani ei ole kasutuslepinguid sõlmitud, aga kuna inimesed on soovi avaldanud, siis 
hakkame seda tegema. 

Kalle Nurk: Kas on mingid tähtajad ka, kui pika aja jooksul tuleb hauaplats kinni panna? 
Merike Prätz: Kui on soov saada uus hauaplats, siis siin ei ole mingit tärminit.

Raivo Vallner: Kas teil on ülevaade (kaardistatud), kui palju on hauaplatse, kui palju on vaba 
ruumi?
Liana Neeve: Jah, meil on kaardistatud geoalusele looduses olev info, aga pooleli on andmete 
kandmine registrisse. Registris olevat infot on võimalik inimestel vaadata. 

Raivo Vallner: Kas olete mõelnud trafaretsele lepingule? Inimene saaks ilma ametiasutusse 
tulemata oma andmed sisestada infosüsteemi. Ametnik vaatab üle ja allkirjastab. See annaks 
märkimisväärse aja kokkuhoiu.
Kas see kord puudutab ka Urvaste kalmistut või on seal omad reeglid?
Liana Neeve: Kord puudutab ainult Antsla valla omandis olevaid kalmistuid.
Inimene saab esitada lepingutaotluse e-posti teel ja lepingut on võimalik allkirjastada digitaalselt.

Volikogu liikmetel rohkem küsimusi ei olnud. 

Volikogu esimees pani hääletusele määruse eelnõu „Kalmistute kasutamise eeskiri”.
Poolt hääletas 15 volikogu liiget, vastu hääli ja erapooletuid ei olnud. 

Otsustati: Vastu võtta määruse eelnõu „Kalmistute kasutamise eeskiri” määrusena nr 27.

4. Antsla valla raamatukogude kasutamise eeskiri

Ettekandega esines vallasekretär Kersti Käis.



Rahvaraamatukogu seaduse § 16 sätestab, et rahvaraamatukogu teeninduse korraldus, lugejate 
õigused ja kohustused kehtestatakse kohaliku omavalitsuse volikogu kinnitatud raamatukogu 
kasutamise eeskirjas, mis tehakse teatavaks igale lugejale. 
Sama regulatsioon tuleneb kultuuriministri 12. juuli 2004. a määruse nr 9 "Rahvaraamatukogu 
töökorralduse juhend" § 12 lõikest 1, mille kohaselt kehtestatakse raamatukogu teeninduse 
korraldus ning lugejate õigused ja kohustused kohaliku omavalitsuse volikogu kinnitatud 
raamatukogu kasutamise eeskirjas. 
Käesoleva määruse eelnõu projekt on valminud koostöös Antsla valla raamatukogude 
direktoritega.

Kaasettekandja Margus Klaar: Haridus- ja kultuurikomisjon arutas määruse eelnõud. 
Selgitusi jagasid vallasekretär Kersti Käis ja Kuldre Raamatukogu juhataja Saima Tell.
Komisjoni liikmetel küsimusi ei tekkinud, tehti ettepanek, suunata määruse eelnõu volikokku.

Volikogu liikmetel küsimusi ei olnud. 

Volikogu esimees pani hääletusele määruse eelnõu „Antsla valla raamatukogude kasutamise 
eeskiri”.
Poolt hääletas 15 volikogu liiget, vastu hääli ja erapooletuid ei olnud. 

Otsustati: Vastu võtta määruse eelnõu „Antsla valla raamatukogude kasutamise eeskiri” 
määrusena nr 28.

5. Antsla valla 2020. aasta  konsolideeritud majandusaasta aruande kinnitamine

Ettekandega esines pearaamatupidaja Eve Sikk.
Antsla Vallavalitsus on valmis saanud Antsla valla 2020. aasta konsolideeritud majandusaasta 
aruande, mis kiideti 12. mail 2021. aastal vallavalitsuse istungil heaks. Vallavanem allkirjastas 
majandusaasta aruande 13. mail 2021. aastal. Audiitorilt saime tagasi järeldusotsuse 17. mail 2021.
aastal. 
Aastaaruanne koosneb neljast põhiaruandest ja 16-st lisast. 
Aastaaruande bilansi maht on 15 179 320 eurot. 
Aastaaruande tulem 1 236 814 eurot. 

Kaasettekandja Raivo Vallner: Revisjonikomisjon tutvus põhjalikult Antsla valla 2020. aasta 
majandusaasta aruandega. Revisjon tegi tööd 18. maist kuni 7. juunini. 
Palusin pearaamatupidajalt aastate 2019 ja 2020 kulude väljavõtet, et teha võrdlevat analüüsi. 
Tulemus oli positiivne, kulud olid vähenenud.
Lätudes Kohaliku omavalitsuse korralduse seaduse § 48 lõikest 4, Kohaliku omavalitsuse üksuse 
finantsjuhtimise seaduse § 29 lõikest 10, Antsla valla põhimääruse § 17 lõikest 2 ja 3 ning võttes 
aluseks Antsla Vallavolikogu Revisjonikomisjoni tööplaani punkt 1.7, kinnitatud 
AntslaVallavolikogu otsusega nr. 1-3/3 18. veebruaril 2020 ja Antsla Vallavolikogu 
Revisjonikomisjoni koosoleku protokolli nr 7 07. juuni 2021 ning arvestades audiitorfirma AMC 
Audit OÜ sõltumatu vandeaudiitori Merike Kiisk aruannet 17.05. 2021 Antsla Vallavolikogule, 
teeb Revisjonikomisjon Antsla Vallavolikogule ettepaneku: 
Kinnitada Antsla valla 2020. aasta konsolideeritud majandusaasta aruanne.
Soovitused vallavalitsusele:
 Viia arveldused aruandvate isikutega vastavusse raamatupidamise sise-eeskirjaga ja kajastada 
need kontol „Võlad töötajatele majanduskulude eest“.
 Lastele mõeldud huvitegevuse kulusid soovitame edaspidi kajastada õppetoetusena kontogrupis 
4134.



 Sõidukite majandamiskulude väärkasutamise vältimiseks soovitame tõhustada rahaliste 
vahendite käsutamise finantsjärelevalve süsteemi. Kahju tekitajalt nõuda väärkasutuse ilmnemisel 
tekkinud kahju hüvitamist.

Margus Klaar: Revisjonikomisjoni protokollis nr 7 toodud soovitused vallavalitsusele, punkt 3 
(sõidukite majandamiskulude väärkasutamise vältimiseks soovitame tõhustada rahaliste vahendite 
käsutamise finantsjärelevalve süsteemi. Kahju tekitajalt nõuda väärkasutuse ilmnemisel tekkinud 
kahju hüvitamist). Kas keegi on kahju tekitanud? Kui on kahju tekitanud, siis tuleb see 
kahjutekitajalt välja nõuda.  
Raivo Vallner: Tegemist on soovitustega. Päevakorrapunktis 12 käsitleme teemat lähemalt. 

Kaasettekandja Merike Prätz: Eelarve- ja majanduskomisjoni koosolekul arutati Antsla valla 2020.
aasta konsolideeritud majandusaasta aruannet. Suurt arutelu ei tekkinud, kuna oleme jooksvalt 
eelarve täitmist analüüsinud -iga kvartali järgselt. Vaatasime üldnäitajad üle ja peame tõdema, et 
oleme heas seisus. Meie vaba raha jääk aastalõpu seisuga oli hea, seda saame investeeringuteks 
kasutada. Komisjoni liikmete ettepanek oli, suunata otsuse eelnõu volikokku vastu võtmiseks. 

Volikogu liikmetel küsimusi ei olnud. 

Volikogu esimees pani hääletusele otsuse eelnõu „Antsla valla 2020. aasta  konsolideeritud 
majandusaasta aruande kinnitamine”.
Poolt hääletas 15 volikogu liiget, vastu hääli ja erapooletuid ei olnud. 

Otsustati: Vastu võtta otsuse eelnõu „Antsla valla 2020. aasta  konsolideeritud majandusaasta 
aruande kinnitamine” otsusena nr 8.

6. Antsla valla 2021. aasta I lisaeelarve

Ettekandega esines pearaamatupidaja Eve Sikk.
I lisaeelarvega lisatakse eelarvesse sihtotstarbelised eraldised, asutuse täiendavad omatulud ja 
riigieelarve lisaeelarvest eraldatud täiendavad vahendid (seletuskiri antud protokolli lisana).

Kaasettekandja Merike Prätz: Antsla valla 2021. aasta I lisaeelarvet arutati eelarve- ja 
majanduskomisjoni koosolekul põhjalikult. Pearaamatupidaja tegi väga hea ettekande. 
Komisjoni liikmetel täiendavaid küsimusi ei tekkinud.
Komisjoni liikmed tegid ettepaneku, esitada Antsla valla I lisaeelarve volikokku vastuvõtmiseks. 

Volikogu liikmetel küsimusi ei olnud. 

Volikogu esimees pani hääletusele määruse eelnõu „Antsla valla 2021. aasta I lisaeelarve”.
Poolt hääletas 15 volikogu liiget, vastu hääli ja erapooletuid ei olnud. 

Otsustati: Vastu võtta määruse eelnõu „Antsla valla 2021. aasta I lisaeelarve” määrusena nr 29.

7. Vallavara kasutusse andmine enampakkumise korras (Maratinurga)

Ettekandega esines vallavanem Avo Kirsbaum.
Antsla vald huvitus Maratinurga maaüksuse omandamisest ettevõtluskeskkonna arendamiseks. 
Eesti Vabariik Keskkonnaministeeriumi kaudu ja Antsla vald sõlmisid 11.05.2021 kinnisasja alla 
hariliku väärtuse otsustuskorras võõrandamise lepingu, mille alusel Antsla vald omandas kinnistu 



asukohaga Maratinurga, Taberlaane küla, Antsla vald, Võru maakond koos selle oluliste osade ja 
päraldistega, registriossa nr 16314950, katastritunnus 14201:001:0137, pindala 11,14 ha, aadress 
Maratinurga, Taberlaane küla, Antsla vald, Võru maakond, maa sihtotstarve tootmismaa (100%). 
Katastriüksusel katastritunnusega 14201:001:0137 ei ole registreeritud ehitisi. 
Hetkel ei ole ükski ettevõte hoonestusõiguse seadmiseks huvi üles näidanud. 
Kuivõrd kinnistu hoolduseks kuluks aastas ligikaudu 500 eurot, on kulutuste vältimiseks 
otstarbekas anda vara kasutamiseks ajaks, kuni on võimalik seada hoonestusõigus tööstusala 
rajamise eesmärgil. Sellest ka tingitud kasutusse andmise üheaastane tähtaeg. Rendi alghind on 10 
eurot aastas.

Kinnistu hooldus on oluline nii võsastumise vältimiseks kui ka tuleohutuse tagamiseks. Kinnistu 
hooldamiseks hein niidetakse või hekseldatakse vähemalt üks kord aastas. Niidetud või 
hekseldatud hein kogutakse kokku ja viiakse ära. Heina põllule ei ladustata. 

Antsla Vallavolikogu 28.08.2018. a määruse nr 22 „Antsla valla vallavara valitsemise kord” § 16 
lõike 1 punkti kohaselt otsustab vallavara kasutusse andmise vallavolikogu, kui kinnisasi antakse 
kasutusse tähtajaga üle ühe kuu. 

Kaasettekandja Merike Prätz: Otsuse eelnõud arutati eelarve- ja majanduskomisjonis. Komisjoni 
liikmed toetasid kinnistu rendile andmist alghinnaga 10 eurot aastas, tähtajaga 1. aasta. Arutelu 
toimus alghinna üle, aga kuna kinnistu antakse rendile enampakkumise korras, siis ei ole alghind 
oluline, leidsid komisjoni liikmed. 
Komisjoni liikmed toetasid otsuse eelnõu esitamist volikokku. 

Aivo Värton: Kas hekseldatud hein tuleb ka ära koristada? Tavaliselt jäetakse hekseldatud hein 
maha.
Avo Kirsbaum: Valla tingimus on, et hein koristatakse põllult ära. 

Kalle Nurk: Kas tegevus tööstusalaga seoses käib?
Avo Kirsbaum: Jah, käib. On koostatud Kagu-Eesti tööstusalade uuring, kus Antsla valla objekt 
Maratinurga kinnistu on väga heas nimekirjas, tulenevalt sellest, et eelmised tööstusalade 
arendamised on edukalt lõpule viidud. Lisaks sellele on meil eelarves detailplaneeringu 
koostamiseks ette nähtud vahendid. Detailplaneeringu me lähiajal kindlasti algatame ja viime läbi, 
et lahenda taristu küsimised - juurdepääs, elekter, vesi, kanalisatsioon ja side. Kindlasti plaanime 
seda maa-ala reklaamida.

Raivo Vallner: Tegemist on suure kinnistuga ja anname selle rendile 10 euro eest, mis kaugeltki ei 
kata maamaksu summat. Alghind peaks katma vähemalt maamaksu ära. Teine võimalus oleks, et 
vald ostab teenust ja hoiab maa korras. 
Avo Kirsbaum: Omavalitsus maamaksu maksma ei pea. 10 euro puhul on tegemist alghinnaga ja 
me ei tea milliseks hind peale enampakkumist kujuneb.

K.-Oudekki Loone: Millal ja mis kaalutlustel vallal selle maa-ala omandamiseks huvi tekkis? 
Millal ministeeriumi poole pöörduti?
Avo Kirsbaum: Taotlus maa omandamiseks otsustati volikogus umbes 1,5 aastat tagasi. 
Asjaajamine võttis aega, aga praeguseks hetkeks on tehing tehtud ja kinnistu on Antsla valla 
omandis.  

Volikogu liikmetel rohkem küsimusi ei olnud. 
Volikogu esimees pani hääletusele otsuse eelnõu „Vallavara kasutusse andmine enampakkumise 
korras”.
Poolt hääletas 15 volikogu liiget, vastu hääli ja erapooletuid ei olnud. 



Otsustati: Vastu võtta otsuse eelnõu „Vallavara kasutusse andmine enampakkumise korras” 
otsusena nr 9.

8. Nõusolek valla omandis oleva kinnisasja sihtotstarbe muutmiseks ja hoonestusõiguse 
seadmise menetluse algatamiseks (Seedermänni)

Ettekandega esines maa- ja planeeringute spetsialist Ester Hommik.
Antsla vallale kuulub  Antsla vallas Tsooru külas Seedermänni kinnistu, kinnistusraamatu 
registriosa nr 6126050, katastriüksuse kood 14301:001:0382, sihtotstarve sotsiaalmaa, alaliigiga 
üldkasutatav maa 100 %.  
Vald taotles 2016. a Seedermänni maa munitsipaalomandisse maareformi seaduse § 28 lõike 4 
alusel sotsiaalmaana, eesmärgiga arendada ja edendada Tsooru kultuurielu, võimalusega laiendada 
Tsooru rahvamaja kinnistul planeeritud tegevusi. Seedermänni kinnisasi on Tsooru rahvamaja 
kinnisasja piirinaaber. Tsooru kant on stabiilse rahvastiku arvuga piirkond ning ette ei ole näha 
rahvastiku arvu suurt kasvu, pigem vähenemist. Sellest tulenevalt ei ole Seedermänni kinnisasi 
praeguseks leidnud kasutust planeeritud eesmärgil. Kinnistul olevad kahe vana sigala varemed on 
ohtlikud ja vajavad likvideerimist. Kuna hooned olid varemeis juba maa munitsipaalomandisse 
taotlemisel, siis anti Seedermänni kinnistu munitsipaalomandisse kui ilma hooneteta kinnisasi.

Maareformi seaduse § 25 kohaselt võib kohaliku omavalitsuse üksus munitsipaalomandisse antud 
hoonestamata sotsiaalmaa sihtotstarvet muuta, nimetatud maad võõrandada või kasutusvalduse või
hoonestusõigusega koormata kümne aasta jooksul arvates maa andmisest üksnes valdkonna eest 
vastutava ministri loal. 

Vallamaale hoonestusõiguse seadmise kord § 2 kohaselt seatakse kinnistule hoonestusõigus, kui 
kinnistu või selle osa ei ole vajalik avalikuks kasutamiseks või valla valitsemiseks ning kui 
kinnistule on ette nähtud püstitada maaga püsivalt ühendatud ehitis.

Antsla Vallavalitsusele on esitatud avaldus Seedermänni kinnistule hoonestusõiguse seadmiseks 
elamu ja selle kõrvalhoonete püstitamiseks. Kavatsuste seletuskirjas on nende poolse tegevusena 
ära märgitud ka varemete lammutamine.

Sai räägitud  ka kultuurispetsialistiga, et milline on tema nägemus, kas seda maatükki on veel 
kultuuri arendamiseks vaja? Kultuurispetsialist arvas, et ilmselt mitte, kuna rahvastik väheneb ja 
olemasolev kultuurimaja kinnistu on piisavalt suur, et seal arendustegevust teha.  

Eeltoodust tulenevalt on Antsla Vallavalitsus esitanud volikogule otsuse eelnõu „Nõusolek valla 
omandis oleva kinnisasja sihtotstarbe muutmiseks ja hoonestusõiguse seadmise menetluse 
algatamiseks”. 

Praegusel hetkel soovitakse muuta maa sihtotstarvet elamumaaks, et rajada sinna elamu. Volikogu 
nõusolekut on tarvis selleks, et Antsla Vallavalitsus saaks ministrilt taotleda nõusoleku maa 
sihtotstarbe muutmiseks ja hoonestusõiguse seadmiseks. 

Kaasettekandja Merike Prätz: Otsuse eelnõud arutati eelarve- ja majanduskomisjonis. Arutasime, 
kas sama otsusega seada ka hoonestusõigus, kuna huviline on olemas. 
Kuna sihtotstarbe muutmine võtab kaua aega ja selle aja jooksul võib elamu rajajatel huvi 
muutuda, siis komisjoni liikmed otsustasid pigem toetada vallavalitsuse poolt ette valmistatud 
eelnõud - kõigepealt sihtotstarbe muutmine ja uuesti tullakse volikokku hoonestusõiguse 
seadmisega.



Kalle Nurk: Kas ei peaks välja kuulutama, et tuleb selline pakkumine? Turu-uuring on tegemata, 
võibolla soovib seda kinnistut mõni ettevõtja?
Ester Hommik: See eelnõu on koostatud eesmärgiga saada ministri käes nõusolek maa sihtotstarbe 
muutmiseks. Avalikustamisel ei ole mõtet enne, kui minister on nõusoleku maa sihtotstarbe 
muutmiseks andnud. 

K.-Oudekki Loone: Kui minister annab nõusoleku, kas siis saame avalikustada ja küsida, kas keegi
teine on veel hoonestusõiguse seadmisest huvitatud?
Merike Prätz: See tuleb uuesti volikogu menetlusse. 

Aivo Värton: Praegu teeme valla üldplaneeringut. Üldplaneeringu käigus saab muuta ka maa 
sihtotstarvet. Miks me peame ministrilt luba küsima?
Ester Hommik: Sest see tuleneb seadusest. Sotsiaalmaana, ilma hooneteta maa puhul on vajalik 
ministri nõusolek - sihtotstarbe muutmiseks ja hoonestusõiguse seadmiseks. 
Kalle Nurk: Sellel maa-alal on ju hooned peal, vald sai selle maa peremehetu varana. 
Ester Hommik: Vald sai maa sotsiaalmaana, kui vallale vajalikuks arenguks. Hooned ei olnud arvel
ja sellises seisukorras hooneid ei olnud mõistlik enam arvele ka võtta. 

Volikogu liikmetel rohkem küsimusi ei olnud. 

Volikogu esimees pani hääletusele otsuse eelnõu „Nõusolek valla omandis oleva kinnisasja 
sihtotstarbe muutmiseks ja hoonestusõiguse seadmise menetluse algatamiseks”.
Poolt hääletas 15 volikogu liiget, vastu hääli ja erapooletuid ei olnud. 

Otsustati: Vastu võtta otsuse eelnõu „Nõusolek valla omandis oleva kinnisasja sihtotstarbe 
muutmiseks ja hoonestusõiguse seadmise menetluse algatamiseks” otsusena nr 10.

9. Vallavara otsustuskorras võõrandamine (Suure-Garaaži)

Ettekandega esines vallavanem Avo Kirsbaum.
Antsla vallale kuulub Suure-Garaaži kinnistu asukohaga Antsla vald, Uue-Antsla küla. Kinnistul 
asub garaaž-töökoja hoone (ehitusregistri kood 113033471), kuid hoone on halvas seisukorras. 
Antsla vald ei vaja nimetatud kinnistut seadustest tulenevate ülesannete täitmiseks ja on läbi viinud
enampakkumine hoone võõrandamiseks (alghind 700 eurot). Enampakkumine nurjus. 
Naaberkinnistu omanik on esitanud 19.05.2021 avalduse (4-4/495) kinnistu omandamiseks. 
Tulenevalt eelpooltoodust võõrandada otsustuskorras FIE Gunnar Sarapuu Suure-Garaaži kinnistu,
asukohaga Võru maakond Antsla vald Uue-Antsla küla, registriosa number 18573750, 
katastritunnus 14201:001:0415, sihtotstarve 100% tootmismaa, pindala 1094 m2, maksumusega 
700 eurot.

Kaasettekandja Merike Prätz: Otsuse eelnõud arutati eelarve- ja majanduskomisjonis. Komisjoni 
liikmed olid hinnaga nõus.
Komisjon toetas otsuse eelnõud ja suunas selle volikokku.

Volikogu liikmetel küsimusi ei olnud. 

Volikogu esimees pani hääletusele otsuse eelnõu „Vallavara otsustuskorras võõrandamine”.
Poolt hääletas 15 volikogu liiget, vastu hääli ja erapooletuid ei olnud. 
Otsustati: Vastu võtta otsuse eelnõu „Vallavara otsustuskorras võõrandamine” otsusena nr 11.



10. Vallavara võõrandamine enampakkumise korras

Ettekandega esines vallavanem Avo Kirsbaum.
Antsla vald on omandanud läbi pärimisprotsesside vara, mis ei ole vajalik seaduses sätestatud 
ülesannete täitmiseks ja nende haldamine ning korrashoid on kulu valla eelarvele. Tulenevalt 
eelpoolöeldust on Antsla Vallavalitsuse eesmärk võõrandada alljärgnev vara:

1. kinnisasi, asukohaga Võru maakond Antsla vald Urvaste küla Suurekerge registriosa number 
17287150, katastritunnus 14201:001:0361, sihtotstarve elamumaa 100%, pindala 14944 m2, 
alghinnaga 20 000 eurot. Kinnistul asuvad elamu, ait, saun ja endiste majapidamishoonete 
vundamendid.

2. kinnisasi, asukohaga Võru maakond Antsla vald Vaabina küla Anni registriosa number 
17403750, katastritunnus 14201:001:0375, sihtotstarve elamumaa 100%, pindala 10067 m2, 
alghinnaga 10 000 eurot. Kinnistul asuvad elamu, saun, kuur millede seisukord on halb. Lisaks 
asub seal lagunenud kõrvalhoone. Praegusel hetkel puudub kinnistule ka juurdepääsu võimalus 
transpordivahendiga.

3. kinnisasi, asukohaga Võru maakond Antsla vald Luhametsa küla Paabu registriosa number 
17406150, katastritunnus 14201:001:03740, sihtotstarve elamumaa 100%, pindala 18550 m2, 
alghinnaga 20 000 eurot. Kinnistul asuvad elamu, kõrvalhoone, saun, kuur-ait. Hooned vajavad 
remonti.

4. korteriomand, asukohaga Võru maakond Antsla vald Tsooru küla Veskimäe (katastritunnus 
14301:001:0305), mille reaalosa eluruum on nr 10, registriosa number 10883350, alghinnaga 1000
eurot.

Kaasettekandja Merike Prätz: Eelarve- ja majanduskomisjonis otsuse eelnõud arutati, vaadati üle 
kaardimaterjal. Kõige rohkem küsimusi tekkis Anni kinnistu osas, kuna juurdepääs kinnistule 
puudub (künti üles), aga huviline on olemas. Lahendus juurepääsutee osas tuleb leida.
Komisjoni liikmete ettepanek oli, esitada otsuse eelnõu volikokku.

Riho Roon: Kas Suurekerge kinnistul enam kedagi ei ela?
Avo Kirsbaum: Täna seal keegi enam ei ela. See inimene, kes seal elas, elab praegu Antsla valla 
munitsipaalkorteris. 

16.30 lahkus volikogu liige Evelyn Tõniste.

Kalle Nurk: Küsimus Veskimäe kortermaja kohta? Kuidas on vallas arenenud korteriühistute 
tekkimine? Kas Veskimäe korter on kantud kinnistusse, on seal korteriühistu?
Avo Kirsbaum: Korter on kinnistus, vastasel juhul ei oleks me saanud seda müüa. Korteriühistu on
loodud. Ühtegi üldkoosolekut kokku kutsutud ei ole. 

Aivo Värton: Küsimus Anni kinnistu kohta. Järsku on vallal võimalik enne kinnistu müüki tee 
servituut seada või saavutada kokkulepe naabritega?
Merike Prätz: Minule teadaolevalt on kohtu poolt tingimused seatud, juurdepääsu võimalus 
kinnistule peab olema tagatud. 
Raivo Vallner: Asjaõigusseaduse kohasel peab olema kinnistule juurdepääs.

Üllar Ahi: Paabu kinnistu omanik ei ole pärijana üles astunud?
Merike Prätz: Pärijad loobusid.



Volikogu liikmetel küsimusi ei olnud. 

Volikogu esimees pani hääletusele otsuse eelnõu „Vallavara võõrandamine enampakkumise 
korras”.
Poolt hääletas 14 volikogu liiget, vastu hääli ja erapooletuid ei olnud. 

Otsustati: Vastu võtta otsuse eelnõu „Vallavara võõrandamine enampakkumise korras” otsusena 
nr 12.

11. Vallavara otsustuskorras võõrandamine (Puurkaevu kinnistu)

Vallavolikogu liikmed Raivo Vallner ja Lehar Neve lahkusid saalist, kuna omasid toimingu 
piiranguid korruptsioonivastasest seaduse sätetest lähtuvalt. 

Ettekandega esines vallavanem Avo Kirsbaum.
Antsla vallale kuulub Puurkaevu kinnistu asukohaga Antsla vald, Rimmi küla. 
Kinnistul asub puurkaev (ehitusregistri kood 221359550), kuid puurkaevu hoone on halvas 
seisukorras. Antsla vald ei vaja nimetatud kinnistut seadustest tulenevate ülesannete täitmiseks. 
Praegused kasutajad on esitanud 14.05.2021 avalduse (4-4/489) kinnistu omandamiseks, et seda 
ühiselt hallata ja kindlustada oma majapidamised veega. Tulenevalt eelpool öeldust võõrandada 
otsustuskorras Lehar Neve, Kati Haraku (Harak), Kaja Merilaidi (Merilaid) ja Urmas Pihlaku 
(Pihlak) kaasomandisse Puurkaevu kinnistu, asukohaga Võru maakond Antsla vald Rimmi küla, 
registriosa number 9349850, katastritunnus 14301:001:0466, sihtotstarve 100% tootmismaa, 
pindala 600 m2, maksumusega 200 eurot.
Antsla Vallavalitsus toetab antud eelnõud.

Kaasettekandja Merike Prätz: Eelarve- ja majanduskomisjonis otsuse eelnõud arutati. Arutelu oli 
pikk, kuna sellele puurkaevule on esitatud ka teine taotlus, sooviga rentida. 
Küsisime vallavalitsuselt, kas rendile soovija saab hetkel sealt puurkaevust vett. Selgus, et see 
inimene praegu sealt vett ei saa. Antsla Vallavalitsus saatis rendile soovijale kirjaliku vastuse, et 
otsuse eelnõu Puurkaevu kinnistu võõrandamiseks esitatakse volikokku ja et ka temal on võimalik 
koopereeruda. Siiani ei ole rendile soovija ühendust võtnud ei vallavalitsuse ega võõrandada 
soovijatega. 
Puurkaevu kasutus on olnud väike ja puurkaevu vesi vajab tõenäoliselt eelpuhastamist. Kuna selle 
otsuse tulemusena saavad mitu perekonda oma veeprobleemid lahendatud, siis komisjoni liikmed 
toetasid otsuse eelnõu esitamist volikokku.

Toimus arutelu elektriliitumise üle.

Avo Kirsbaum: Antsla vallal elektriliitumise leping puudub, liitumine on ühel võõrandada soovijal.

Kalle Nurk: Mis on rentida soovija eesmärk? Kas ta põhjendas? Hakata äri tegema?
Avo Kirsbaum: Ei põhjendanud. Eesmärk on varustada oma kinnistut veega.

Lea Jõevere: Kas ka pump ei ole valla oma?
Avo Kirsbaum: Ei ole. Tõsi. Omavalitsus ei ole panustanud selle kinnistu parendamisse. 

Üllar Salumets: Mis siis valla oma on?
Avo Kirsbaum: Kinnistu koos puurkaevuga on valla oma.
Merike Prätz: Puurkaevu kinnistu ümber on veel kolmanda isiku maa, kelle nõusolek trasside 
vedamiseks tuleb saada. Eraomandis on seda olukorda lihtsam lahendada.



Kalle Nurk, K.-Oudekki Loone: Vald peaks ise puurkaevu korda tegema (elektriliitumine, pump) 
ja varustama veega kõiki külaelanikke, kes vett soovivad saada. 
Avo Kirsbaum: Tunduvalt lihtsam on, kui puurkaev on kaasomandis. Kaasomanikel on 
hajaasustuse programmist suur tõenäosus puurkaevu rekonstrueerimiseks raha saada ja lahendatud 
saaks nelja pere veevajadus.

Riho Roon: Kui puurkaev jääb vallale ja vald teeb puurkaevu korda, siis peab need kulutused 
kuidagi tagasi saama, st vald peab hakkama vett müüma. Kui vald müüb vett, siis peab olema 
tagatud ka reovee puhastamine. Need on suured kulutused, mis seoses sellega kaasnevad.
Ma ei toeta seda mõtet.

Merike Prätz: Sisulisi küsimusi rohkem ei ole. Läheme hääletamise juurde.

Volikogu esimees pani hääletusele otsuse eelnõu „Vallavara otsustuskorras võõrandamine”.
Poolt hääletas 7 volikogu liiget, vastu 4 volikogu liiget ja erapooletuks jäi 1 volikogu liige.  

Otsustati: Vastu võtta otsuse eelnõu „Vallavara otsustuskorras võõrandamine” otsusena nr 13.

VAHEAEG 17.05-17.20

12. Revisjonikomisjoni otsuse kinnitamine

Ettekandega esines revisjonikomisjoni esimees Raivo Vallner.
Lähtudes kohaliku omavalitsuse korralduse seaduse § 48 lg 3 p-st 1 ja lg-st 4, Antsla 
vallapõhimääruse § 17 lg-test 2 ja 3 ja Antsla Vallavolikogu 18.02.2020 otsusega nr 7 kinnitatud 
revisjonikomisjoni 2020. aasta tööplaanist ning juhindudes 04.05.2021 koostatud 
revisjonikomisjoni revisjoniaktist nr 1, kontrollis Antsla Vallavolikogu revisjonikomisjon valla 
ametisõidukite kasutamist, valla kütusekaartide kasutamist ning isiklike sõiduautode töösõitudeks 
kasutamise eest kompensatsiooni maksmise õiguspärasust ja otstarbekust 2020. aastal.
Revisjoni käigus tuvastati ulatuslikke menetlusi peaaegu kõigi kontrollitud asutuste puhul.
Kontrollitavateks asutusteks olid, Antsla Vallavalitsus, Antsla Gümnaasium, Kuldre Kool, Lusti 
Lasteaed ning Antsla Kultuuri- ja Spordikeskus. 
(Revisjonikomisjoni akt, otsus, vallavalitsuse vastus ja hallatavate asutuste vastused antud 
protokolli lisana).

Mitmete sõidukite ja kütusekaartide kasutamisel tuvastati asjaolu, et tegemist on erisoodustusega, 
millega kaasneb vallale erisoodustuselt maksude tasumise kohustus tulenevalt Tulumaksuseaduse 
§ 2 lg 2, § 48 lg 4 p 2 ning Sotsiaalmaksuseaduse § 2 lg 1 p 7.

Revisjonikomisjon otsustas:
Teha Antsla Vallavalitsusele ettepanekud:
1. võtta esimesel võimalusel ainult töösõitudeks mõeldud ametisõidukitega tehtavate sõitude üle 
arvestuse pidamiseks kasutusele elektroonilised GPS-sõidupäevikud, leides nende ostmiseks või 
rentimiseks rahalised vahendid;
2. kuni GPS-sõidupäevikute kasutusele võtmiseni parandada senist sõidupäevikute täitmise 
praktikat ja välja töötada ühtsed põhimõtted nende täitmiseks, toonitades vallavalitsuse ja 
hallatavate asutuste ametnikele ja töötajatele vajadust juhinduda Antsla Vallavalitsuse 27.03.2018 
määrusega nr 9 kehtestatud ametiautode ja isikliku sõiduauto ametisõitudeks kasutamise korras 
sätestatust, korraldades muuhulgas regulaarseid koolitusi antud valdkonnas;



3. taotleda Transpordiametilt ameti poolt hallatavas registrist märke kustutamist ametiauto Toyota 
RAV4 (riiklik registreerimismärk: 147 TMF) üksnes töösõitudeks määramise kohta ning 
deklareerida ja tasuda edaspidi sõiduki kasutamiselt erisoodustuse tegemisega kaasnevad maksud;
4. viia vallavalitsuses läbi distsiplinaarmenetlus, et selgitada välja põhjused, miks ei peetud 
sõidukiga Honda HR-V (riiklik registreerimismärk: 345 TEY) tehtavate sõitude kohta 
sõidupäevikut vastavalt Antsla Vallavalitsuse 27.03.2018 määrusega nr 9 kehtestatud korrale, ning 
võtta vastutusele rikkumise eest vastutavad isikud;
5. kehtestada ametiautodele kütuse ostmiseks väljaantud krediitkaartidele summalised limiidid 
kuus ostetava kütuse kohta ning kaaluda kütusekaartide arvu vähendamist;
6. kehtestada, et asutuse juht kinnitab kõik laekunud kütuse ostuarved AS Unifiedposte-arvete 
saatmise -ja vastuvõtu ning finantsprotsesside automatiseerimise süsteemis või muus analoogses 
kasutuses olevas süsteemis;
7. parandada esimesel võimalusel, kuid hiljemalt 2021. aasta juunis maksustamisperioodide 2020. 
aasta jaanuar – detsember kohta esitatud maksudeklaratsioonivormid TSD ja nende lisad 4 ning 
deklareerida tagantjärele erisoodustusi kajastavad andmed ja tasuda tasumisele kuuluvad 
maksusummad vastavalt käesolevale otsusele lisatud revisjoniakti p-des 9.2-9.5 märgitud 
andmetele, arvestades revisjoni käigus tuvastatud asjaolusid;
8. määrata valla haridus- ja kultuuriasutuste juhtidele piisav palgalisa, mis võimaldaks neil 
efektiivsemalt täita töökohustusi, võttes arvesse valdkondlikku eripära, muuhulgas vajadust õpilasi
või valla kultuuriühinguid toetada konkurssidel ja võistlustel osalemises või muudes projektides, 
arvestada tasustatud tööaja hulka otsesed tööks ettevalmistamise kulud ja erandjuhul väljaspool 
valda elavate haridusjuhtide lisakulud tööle jõudmisel.
Lõpetuseks soovitan vallavalitsusel palgata siseaudiitor, osalise tööajaga.

Margus Klaar: Mis kokkulepe on olnud Urvaste Vallavalitsusel Kuldre Kooliga, mis kehtib siiani?
Kas see on kirjalik ja kas seda on võimalik kusagil näha?
Avo Kirsbaum: Kirjalikku kokkulepet ei ole. Lähtuti varasemast kokkuleppest. Sama kokkulepe 
jätkus nii Antsla Gümnaasiumi, kui ka Kuldre Kooli direktoriga.
Margus Klaar: Antsla Gümnaasiumi direktor tõi kütusekaardi tagasi, mida Kuldre Kooli direktor 
teinud ei ole? Kuldre Kooli majandusjuhataja on sõitnud 2020. aastal kokku seitsmel korral ühel ja
samal kuupäeval kas Tartusse, Võrru või Antslasse esmalt ametiautoga ja seejärel samal 
marsruudil veel ka isikliku sõiduautoga, saades hüvitist isikliku sõiduauto ametisõiduks 
kasutamise eest. 
Selles osas peab midagi ette võtma.

Volikogu liikmetel rohkem küsimusi/repliike ei olnud. 

Merike Prätz: Revisjonikomisjoni 21.05.2021 otsus nr 1 „ Revisjoni tulemuste kinnitamine ja 
ettepanekute tegemine seonduvalt Antsla valla ametisõidukite ja kütusekaartide kasutamise ning 
isikliku sõiduauto töösõitudeks kasutamise eest hüvitise väljamaksmise õiguspärasuse ja 
otstarbekuse kontrollimisel tuvastatud asjaoludega” tuleb kinnitada volikogu otsusega. 

Kahjuks on revisjonikomisjoni otsuses punkte, millega osa volikogu liikmeid ei saa nõustuda. 
Sellest tulenevalt esitan kirjalikult paberkandjal muudatusettepanekud revisjonikomisjoni otsuse 
nr 1 kohta. 
Kui muudatusettepanekuid ei soovita hääletada, siis on muudatusettepanek vastu võetud.

- Muudatusettepanek nr 1: jätta Revisjonikomisjoni otsusest nr 1 välja punkt 2.1
(muudatusettepanek nr 1 koos põhjendusega lisatud protokollile)
Toimus arutelu.
Sooviti hääletust.
Ettepaneku poolt hääletas 9 volikogu liiget, vastu 4 volikogu liiget, erapooletuid ei olnud.



Punkt 2.1 läheb revisjonikomisjoni otsusest nr 1 välja.
- Muudatusettepanek nr 2: jätta Revisjonikomisjoni otsusest välja punkt 2.3.
(muudatusettepanek nr 2 koos põhjendusega lisatud protokollile)
Toimus arutelu.
Sooviti hääletust.
Ettepaneku poolt hääletas 9 volikogu liiget, vastu 4 volikogu liiget, erapooletuid ei olnud.
Punkt 2.3 läheb revisjonikomisjoni otsusest nr 1 välja.

- Muudatusettepanek nr 3: jätta Revisjonikomisjoni otsusest välja punkt 2.6
(muudatusettepanek nr 3 koos põhjendusega lisatud protokollile)
Toimus arutelu.
Sooviti hääletust.
Ettepaneku poolt hääletas 9 volikogu liiget, vastu 4 volikogu liiget, erapooletuid ei olnud.
Punkt 2.6 läheb revisjonikomisjoni otsusest nr 1 välja.

-  Muudatusettepanek nr 4:  jätta Revisjonikomisjoni otsusest välja punkt 2.7
(muudatusettepanek nr 4 koos põhjendusega lisatud protokollile)
Toimus arutelu.
Margus Klaar: Palun vallavalitsusel kaaluda tõsiselt, kas Kuldre Kooli Volkswagen Kombi on vaja,
kui selle kulu on ainult 1500 eurot aastas ja kahele töötajale makstakse isikliku sõiduauto 
kompensatsiooni rohkem, kui see auto kasutusel on. Ettepanek, auto võiks Kuldre Koolilt ära võtta
ja arvestada seda järgmises eelarves. 
Sooviti hääletust.
Ettepaneku poolt hääletas 8 volikogu liiget, vastu 5 volikogu liiget, erapooletuid ei olnud.
Punkt 2.7 läheb revisjonikomisjoni otsusest nr 1 välja.

- Muudatusettepanek nr 5:  jätta Revisjonikomisjoni otsusest välja punkt 2.8
(muudatusettepanek nr 5 koos põhjendusega lisatud protokollile)
Toimus arutelu.
Sooviti hääletust.
Ettepaneku poolt hääletas 9 volikogu liiget, vastu 4 volikogu liiget, erapooletuid ei olnud.
Punkt 2.8 läheb revisjonikomisjoni otsusest nr 1 välja.

Volikogu esimees Merike Prätz pani hääletusele otsuse eelnõu „Revisjonikomisjoni otsuse 
kinnitamine”. 
Poolt hääletas 8 volikogu liiget, vastu 5 volikogu liiget, erapooletuid ei olnud.  

Otsustati: Vastu võtta otsuse eelnõu „Revisjonikomisjoni otsuse kinnitamine” otsusena nr 14.

13. Volikogu liikmete arvu määramine ja valimisringkonna moodustamine

Ettekandega esines vallasekretär Kersti Käis.
Kohaliku omavalitsuse volikogu valimise seaduse § 7 lõige 1 sätestab, et volikogu järgmise 
koosseisu liikmete arvu määrab volikogu oma otsusega hiljemalt 90. päeval enne valimispäeva, 
s.o. hiljemalt 19.07.2021. Volikogu liikmete arv peab olema paaritu arv. Sama paragrahvi lõike 2 
punkti 2 alusel määratakse volikogu liikmete arv rahvastikuregistri andmete põhjal, lähtudes valla-
või linnaelanike arvust valimisaasta 1. juuni seisuga. Kui vallas on üle 3500 elaniku, tuleb määrata
vähemalt 15 liiget. 
Antsla vallas oli seisuga 01.06.2021 elanike arv 4423. Valijate arv 01.06.2021 seisuga on 3749. 



Otsuse eelnõu koostamisel arvestati eelarve- ja majanduskomisjoni ning arengu- ja 
planeerimiskomisjoni ettepanekuid.

Volikogu eelarve-ja majanduskomisjoni 8. juunil 2021 toimunud koosolekul tehti ettepanek 
määrata järgmise volikogu liikmete arvuks 17. 
Volikogu arengu- ja planeerimiskomisjoni 10. juunil 2021 toimunud koosolekul tehti ettepanek 
määrata järgmise volikogu liikmete arvuks 17.  

E  eltoodust tulenevalt teeb Antsla Vallavalitsus ettepaneku,   m  äärata   Antsla Valla  volikogu järgmise   
koosseisu liikmete arvuks   17.  

Kaasettekandja Jarek Jõela: Arengu- ja planeerimiskomisjoni koosolekul otsuse eelnõud arutati.
Komisjoni liikmete ettepanek oli, määrata uue volikogu liikmete arvuks 17 liiget, et anda 
rohkematele inimestele võimalus volikogu töös osalemiseks. 

Kalle Nurk: Kas vallavalitsus arutas kahe komisjoni ettepanekut, et liikmete arv võiks olla 17? 
Kui vallavalitsus ei arutanud komisjonide ettepanekut, siis kes parandas ära arvu „15” arvuks 
„17”?
Kersti Käis: Mina muutsin arvu ära, komisjonide ettepanekuid arvesse võttes.
Kas teie toetate rohkem „15” liikmelist volikogu?
Kalle Nurk: Ei toeta. Ettepaneku liikmete arvu muutmiseks pidi tegema vallavalitsus. 
Kaasettekandjad olid otsuse eelnõule lisamata. Nii tähtsa otsuse eelnõu esitamist sellisel moel ei 
pea ma korrektseks. 

Raivo Vallner: Täna hommikul oleks tulnud saata volikogu liikmetele teade, et „17” on õige arv.
Olin arengu- ja planeerimiskomisjoni koosolekul, kus hääletati ja toetati „17” liikmelist volikogu.
Ma ei loe seletuskirjast välja mis motiividel muudeti volikogu liikmete arv „15” arvuks „17”.

Vallasekretär selgitas veelkord volikogu liikmete arvu määramise ja valimisringkonna 
moodustamise korda, tulenevalt Kohaliku omavalitsuse korralduse seadus § 22 lõike 1 punktidest 
12 ja 13 ning  kohaliku omavalitsuse volikogu valimise seadus  § 7 lõikest 1, § 8 lõike 1. 

Merike Prätz: Kas volikogu toetab otsuse eelnõu, kus järgmise koosseisu volikogu liikmete arv on 
„17”, arutelu jätkamist?
Ettepanekut toetas 10 volikogu liiget.

Jätkati otsuse eelnõu arutelu, eelnõu kohaselt on uue volikogu liikmete arv „17”.

Volikogu esimees Merike Prätz pani hääletusele otsuse eelnõu „Volikogu liikmete arvu määramine
ja valimisringkonna moodustamine”. 
Poolt hääletas 9 volikogu liiget, vastu 3 volikogu liiget ja erapooletuks jäi 1 volikogu liige.  

Otsustati: Vastu võtta otsuse eelnõu „Volikogu liikmete arvu määramine ja valimisringkonna 
moodustamine” otsusena nr 15.

14. Antsla Valla Valimiskomisjoni liikmete nimetamine

Ettekandega esines vallasekretär Kersti Käis.
Kohaliku omavalitsuse korralduse seaduse § 22 lõige 1 punkti 13 kohaselt kuulub valla 
valimiskomisjoni moodustamine volikogu ainupädevusse. 



Kohaliku omavalitsuse volikogu valimise seaduse  § 14 sätestab, et valimiskomisjonis on vähemalt
viis liiget, kes nimetatakse vallasekretäri ettepanekul hiljemalt 90. päeval enne valimispäeva. 
Valimiskomisjonide volitused kestavad kuni komisjoni uue koosseisu nimetamiseni. 
Valimiskomisjoni liikmeks võib olla Eesti kodanik või Euroopa Liidu kodanik, kellel on 
hääletamisõigus kohaliku omavalitsuse volikogu valimistel. Valimiskomisjoni liikme püsiv elukoht
ei pea olema selles vallas või linnas. Otsus võetakse vastu poolthäälte enamusega.

Eelpooltoodust tulenevalt teen ettepaneku, moodustada Antsla Valla Valimiskomisjon 5-
liikmelisena:
Antsla Valla Valimiskomisjoni esimees on vallasekretär.
Nimetada Antsla Valla Valimiskomisjoni liikmeteks:
1. Tiina Trump
2. Eve Sikk
3. Mall Hüvenen
4. Evi Kallas

Kalle Nurk: Kas Tsoorus saab olema oma jaoskonnakomisjon?
Kersti Käis: Seda ei ole veel hetkel määratud.

Volikogu esimees Merike Prätz pani hääletusele otsuse eelnõu „Antsla Valla Valimiskomisjoni 
liikmete nimetamine”. 
Poolt hääletas 12 volikogu liiget, vastu hääli ei olnud, erapooletuks jäi 1 volikogu liige.  

Otsustati: Vastu võtta otsuse eelnõu „Antsla Valla Valimiskomisjoni liikmete nimetamine” 
otsusena nr 16.

15. Arupärimisele vastamine

Arupärimist tutvustas arupärimise esitaja, volikogu liige Kaia Pruuli.
Vastust arupärimisele tutvustas vallavanem Avo Kirsbaum.

Olete esitanud arupärimise seoses Tartu Halduskohtu 31.03.2021 kohtuotsusega haldusasjas nr 
3-20-2410. Teie küsimused:
1. Millega on täpsemalt tegu, kuidas selline asi sai juhtuda ja kelle süül see juhtus, et kulutatakse 
põhjendamatult maksumaksja raha?
Millega on täpsemalt tegu, on põhjalikult analüüsitud Teie poolt viidatud Tartu Halduskohtu 
31.03.2021 otsuses nr 3-20-2410. 
Vallavalitsus kaalutles kaeveloa mitteväljastamisel kõiki asjaolusid ja võttis arvesse varasemaid 
dokumente ja kirjavahetust, mis on seotud Võidu tn 2 krundi mahasõitude ja teerajamise sooviga. 
Eelnevast kirjavahetusest võis järeldada, et tegemist on detailplaneeringu algatamist nõudva 
olukorraga. Planeeringuga oleks tagatud avalikustamine ja kaaslinlaste huve arvestava
elukeskkonna kujunemine. Kinnisasja omanik ei ole andnud täiendavat teavet krundile
kavandatava osas. Planeerimismenetlus olnuks väga oluline just arvestades naaberkinnistute
omanike muret, et Võidu tn 2 ja Võidu tn 4 omaniku tegevus võib nende elukeskkonda
kahjustada.
Arusaam, et kulutatakse põhjendamatult maksumaksja raha, on ennatlik. Menetluskulude näol ei 
ole tegemist kahjuga VÕS § 127 mõistes.
Süü küsimuse lahendamisel tuleb lähtuda süü mõistest. Süüst saame rääkida juhul kui tegemist on 
kohustuse tahtliku rikkumisega. Antsla valla heakorra ja kaevetööde eeskirja punkt 72 näeb ette, et
kaeveloa taotluse võib teatud tingimustel jätta välja andmata. Seega ei ole eitava vastuse 
koostamisel käitutud õigusvastaselt.



2. Kes peaks kandma menetluskulud?
Menetluskulud kannab vald.

3. Kas ja kuidas seotud ametnik vastutab ja kas ametniku suhtes on algatatud 
distsiplinaarmenetlus?
Kaeveloa on jätnud väljastamata Antsla Vallavalitsus kui ametiasutus, seega kollegiaalne organ. 
Kaeveloa menetluse läbi viinud ametniku suhtes distsiplinaarmenetlust ei alustata.
Vastavalt avaliku teenistuse seaduse (ATS) § 74 vastutab ametnik distsiplinaarsüüteo eest üksnes 
süü olemasolu korral. Süü vormid on hooletus, raske hooletus ja tahtlus. Hooletus on ametniku 
teenistuskohustuse täitmiseks vajaliku hoole järgimata jätmine. Käesoleval juhul on ametnik 
käitunud heas usus ja ei saa rääkida, et ta oleks käitunud hooletult. Kaeveloaga seotud menetlus on
viidud läbi väga hoolikalt, rakendades igakülgset uurimis-ja ärakuulamisprintsiipi.
Distsiplinaarmenetluse alustamise kohustus on juhul, kui on põhjendatud alus arvata, et 
distsiplinaarsüüteo aluseks olev teenistuskohustuste rikkumine on oluline.
Teenistuskohustuste rikkumine on oluline, kui see toob endaga kaasa usalduse kaotuse ametniku 
vastu põhjusel, et rikkumise laadist tulenevalt võib arvata, et ametnik ei suuda ka edaspidi tagada 
teenistuskohustuse täitmist. Seega ei ole antud juhul distsiplinaarmenetlusealustamine 
põhjendatud.
4. Kas Antsla Vallavalitsuse 4. novembri 2020. a otsus nr 7-2/1015-1 on tühistatud ja 
kaeveloataotlus uuesti läbi vaadatud.
Antsla Vallavalitsus ei ole 4.11.2020 otsust tühistanud põhjusel, et nimetatud otsus on juba kohtu 
poolt tühistatud, juba tühistatud otsust ei saa veelkord tühistada.
Kaeveloa taotlus on menetluse käigus uuesti läbi vaadatud.

Informatsioon võeti teadmiseks.

16. Informatsioon

16.1 Merike Prätz: Järgmise poolaasta volikogu istungi toimumise ajad:
17. august;
14. september;
12. oktoober.

16.2 Avo Kirsbaum: Meil on üks kohtuasi pooleli, kus on volikogu otsuseid vaidlustatud. 
11.06.2021 kohtumäärus, mis puudutab haldusasja. 
Antsla Vallavolikogu 16.06.2020. a otsusega nr 22, otsustati anda Sarif Building OÜ-le 
(registrikood 14960146) tasuta kasutusse osa Tsooru park kinnisasjast (katastriüksus 
14303:002:0134, kinnistu 2793241). Kasutusse antava osa pindala suurus on ligikaudu 0,63 ha. 
Kasutuslepingu tähtajaks määrati 5 aastat.  
Menetlusalustel on aega kohtule täiendavaid dokumente esitada kuni 12. juulini.
Kuna kohtumäärus on värske, siis vallavalitsus ei ole jõudnud veel arutada, aga peab vajalikuks 
volikogu informeerida. 

16.3 Avo Kirsbaum: Eile (14. juunil) pidime Lusti Lasteaia töö peatama kuni 20. juunini, kuna üks 
töötaja sai positiivse testi näidu. 

/allkirjastatud digitaalselt/ /allkirjastatud digitaalselt/
Merike Prätz Helle Savi
volikogu esimees volikogu sekretär-registripidaja


